
Ældrerådet Frederikssund FREDERIKSSUND
KOMMUNE

Æ RF-R-l 1-10-06 06. oktober 2011

Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 3-10-2011 kl. 9:15 -  12:30 
Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/ Afdelingsleder for genoptræning, dagaktivitet og forebyggende konsulenter Connie Bendt kl. 
9:15-10:00.

Forebyggende hjemmebesøg.
En gang årligt tilbydes borgere, der er fyldt 75 år, et forebyggende hjemmebesøg. Der bliver 
fremsendt brev med tilbud om besøg på en fastsat dato og tidspunkt, således at borgeren selv skal 
være aktiv for at ændre dato eller afmelde besøg. Denne fremgangsmåde øger "ja" procenten i 
forhold til den svageste gruppe af ældre.
Ved besøget får borgeren rådgivning og vejledning om sundhedsfremme og forebyggelse. 
Frederikssund Kommune er tilsluttet ECO Nøgletal fra Eco analyse A/S. Her er det muligt at foretage 
sammenligninger på 18 udgiftsområder med sammenligningskommuner, Region Hovedstaden og 
landet som helhed

Genoptræning.
Ventelisten på træning efter sundhedsloven og serviceloven er stadig stigende. I budgetforslaget for 
2012 er der afsat penge til opnormering. Budgettet vedtages den 12. oktober 2011.
Ca. hvert halve år er der på udvalgsmøderne et punkt om status på ventetiden.
Der er pt. 483 borgere i gang med genoptræning, heraf er de 70 i gang med vedligeholdende 
træning. Vedligeholdelsestræning varetages af personalet i dagaktiviteten, og det fungerer rigtigt 
godt.
Ultimo august blev en ergoterapeut ansat til at varetage opgaven med hverdagsrehabilitering i 
samarbejde med hjemmeplejen. I fællesskab med borgeren lægges der en plan for de opgaver, 
borgeren selv kan klare, og de opgaver der kræves hjælp til.

Der er søgt puljemidler fra Sundhedsministeriet til forløbsprogram for rehabilitering af voksne, børn 
og unge med erhvervet hjerneskade, midlerne gives over en periode på fire år. Svar forventes midt i 
november måned.

Brochure vedrørende genoptræning revideres i løbet af efteråret. Det blev foreslået, at nye 
brochurer sendes til frivillighedscentret, aktivitetscentrene og Elværket i Frederikssund.

Daaaktivitet.
Dagaktiviteten har et nyt tilbud til borgere med nydiagnosticeret demens. Der er pt. 5-7 borgere der 
benyttet tilbuddet. Borgerne får bl.a. hjælp og vejledning til at tage offentlige transportmidler, 
planlægge hverdagen og købe ind.
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Brugerstyret aktiviteter.
Heimdalsvej lukkes pr. 31. december 2011. Svømmetilbuddet som består af to hold to gange om 
ugen med instruktør bibeholdes.

Der arbejdes på en pjece for de brugerstyret centre, som skal beskrive de overordnede tilbud.
Pjecen forventes færdig inden udgangen af året.

Frivillige.
Erik udtaler, at det er dybt kritisabelt, at der endnu ikke er fundet en løsning på problemet omkring 
forsikring af frivillige. Spørgsmålet blev rejst første gang den 8. november 2010, på møde om 
frivilligheds indsatsten på Nordhøj, hvor også Connie Bendt deltog.

Det blev vedtaget, at bede Danske Ældreråd om at undersøge eller forespørge rette instans, om der 
findes retningslinjer på området samt at få problemstillingen med i rammerne for handleplan for 
ældre.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 05-09-2011.
Godkendt med bemærkning til pkt. 1. Der åbnes 36 pladser på Pedershave, således at der i alt er 60 
pladser.

Pkt. 3. Orientering fra næstformand.
v/ Hanne Vedersø.

Takke kort fra Lise Lotte blev læst op.

Kopi af ny foredragsbrochure om hørelse og høreproblemer fra Lotte Rømer, sendes til Ole, Lise 
Lotte og Hanne.

Der er modtaget brev fra Danske Lægers vaccinations service, hvori der er beskrevet hvor og 
hvornår vaccinationerne finder sted. Hanne opfordrer medlemmer af Ældrerådet til at sprede 
budskabet.

Der er modtaget information om nyt udbud af diabeteshjælpemidler. Aftalen forventes at træde i 
kraft pr. 1. januar 2012. Aftalevarighed er 3 år med option på yderligere 1 år. Spørgsmål om 
udbuddet kan rettes til Frederikssund Kommunes Udbud & Kontraktenhed.
Eventuelle kommentarer til materialet skal være Anita Lentge Ballisager i hænde senest den 17. 
oktober 2011.
Kopi af materiale sendes til Ole Tinghøj.

Danske Ældreråd holder ældrepolitisk konference "En Sundhedsindsats mellem to stole?", torsdag 
den 3. november 2011 Vingsted, Vejle. Pris kr. 850,00.
Hanne tilmelder Christian, Rigmor, Ruth og Ole Tinghøj.

Pkt. 4. Økonomi.
v/ Rigmor Nielsen.

For at Rigmor kan overtage kasserer funktionen kræver banken, at referatet fra sidste 
Ældrerådsmøde skal underskrives af samtlige medlemmer.

Rigmor tager kørselssedler med til næste møde.

Betina undersøger, om Ruth har fået diæter for dialogmøder i forbindelse med handleplan for ældre. 

Pkt. 5. Høringssvar.
Høringssvar på budget 2012 og retningslinjer for individuel handicapkørsel er modtaget og 
videresendt til de respektive afdelinger samt til Ældrerådet medlemmer.
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Pkt. 6. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
Erik deltog på dialogmøde den 8. september om den foreslåede omorganisering af lokalerne i Skibby 
Fritidscenterets bygning 7C.
Sammenfatning fra dialogmødet er sendt til Erik.

I forbindelse med at ældre ikke kan benytte skolebusserne, ville Ældrerådet afvente og se 
virkningen af den nye busdrift. Punktet tages op på næste Ældrerådsmøde.

Hanne og Christian deltog på Regions Ældrerådsmøde den 21. september. På mødet orienterede 
regionsformand Vibeke Storm Rasmussen om budget 2012.
Danske Ældreråd har alvorlige økonomiske problemer, idet de ikke længere vil modtage penge fra 
satspuljerne. Der skal derfor reduceres i omkostningerne. Det overvejes bl.a. at reducerer antallet af 
bestyrelsesmedlemmer fra 23 til 9 medlemmer og evt. at nedlægge forretningsudvalget.
Kontingent til Danske Ældreråd betales efter antal borgere i kommunen. Pengene bruges til 
opretholdelse af sekretariatet og afholdelse af kurser.
For at have størst mulig gennemslagskraft påpeger Frederikssund Ældreråd vigtigheden af at have 
en overordnet enhed.
Næste møde er 30. november 2011. Der er møde i Nordgruppen 8-14 dage før.

Pkt. 7. Offentligt møde den 17. november 2011.
Det aftales at holde møde hos Ole Tinghøj Tulipanvej 6, Frederikssund mandag den 10. oktober kl. 
10:00
Rigmor er indtrådt i arbejdsgruppen og Hanne deltager også denne dag.
Ole inviterer Martha til mødet.
Efter mødets afholdelse har Hanne oplyst, at Ole har måtte melde afbud, og mødet derfor er flyttet 
til Hanne Fyrrerhaven 12, Jægerspris.

Hanne har meldt afbud til det offentlige møde den 17. november 2011, hvor hun skulle komme med 
et indlæg om Ældrerådets arbejde. Det foreslås at indlægget varetages af Lise Lotte.

Hanne reviderer brochure om Ældrerådet i Frederikssund, således at det kan omdeles på dagen.

Pkt. 8. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Hanne.

Sag nr. 91 Fælles hjælpemiddeldepot for Egedal og Frederikssund Kommuner.
Direktøren for Velværd, Sundhed og Kultur indstiller at vedtægter for "Egedal & 
Frederikssund Kommuners Hjælpemiddeldepot I/S godkendes samt at der leases to 
biler pr. 1. november 2011.

Sag nr. 93 Handleplan for Ældre 2011-2015.
Udkastet sendes til høring i perioden 6. oktober til 10. november 2011. 
Høringsmateriale udsendes hurtigst muligt og tages op på næstkommende 
Ældrerådsmøde.

Sag nr. 94 Mødekalender 2012 for Social,- Ældre og Sundhedsudvalget.
Planlægning af Ældrerådet mødekalender 2012, tages op på næste Ældrerådsmøde.

Sag nr. 95 Det politiske årshjul 2011 -  2012 for Social,- Ældre- og Sundhedsudvalget.
Det påpeges at der mangler afkrydsninger i feltet høring.

Opvækst- og Uddannelsesudvalget
Intet.

Kultur-. Fritid- og Idrætsudvalget
Orientering fra Erik.
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Sag nr. 116 Græse Gamle Skole.

Den fremtidige brug af Græse Gamle Skole drøftes.

Sag nr. 122 Kulturpuljen 2011.
Der resterer 47.936 kr.

Teknik-. Miljø, og Erhvervsudvalget
Orientering fra Erik.

Sag nr. 87 Plan for vintervedligeholdelse sæsonen 2011-2012.
Ældrerådet ønsker mulighed for at udtale sig om vintervedligeholdelsesplanen.

Plan- og Udviklingsudvalget
Orientering fra Erik.

Sag nr. 78 Kollektiv Trafik - Trafikbestilling 2012.
Ældrerådet ønsker mulighed for at udtale sig om udkast til køreplan.

Pkt. 9. Næste møde og sted.
Mandag den 31. oktober 2011 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Julefrokosten afholdes i forlængelse af Ældrerådsmøde den 28. november på Produktionsskolen, 
Skuldelevvej i Skibby. Erik kan ikke deltage, men vil gerne booke arrangementet. Ældrerådet 
medbringer selv drikkevarer.

Pkt. 10. Eventuelt.
Erik rejste spørgsmål om mulighederne for at få omlagt lån i almennyttige boliger herunder 
plejeboliger. Hanne går videre med spørgsmålet til Danske Ældreråd.

Revideret telefon og adresseliste for Ældrerådet sendes sammen med referatet.
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